
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 8/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 228/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Ψήφιση Επιχειρησιακού Προγράμματος 
Δήμου Βέροιας και έγκριση έκθεσης για 
τη διαδικασία κατάρτισής του. 

 
       Σήμερα 17 Απριλίου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Πέμπτη και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 11-4-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στην Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση 
του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Χ. Γεωργιάδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Σ. Παναγιωτίδης Η. Σοφιανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου    
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
5. Π. Παυλίδης   Ι. Καπετανίδης 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Π. Ποταμόπουλος 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α. Δελαβερίδης   Γ. Μανακούλης 

10. Α.  Τσιάρας   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Ι. Ταρασίδης 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης    
13. Κ. Συμεωνίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 

προσήλθαν οι κ.κ. Μ. Τρανίδης, Ι. Καλαϊτζίδης και αποχώρησε 
ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 223/2008 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Β. Γιαννουλάκης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 224/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Β. Γιαννουλάκης και αποχώρησαν οι κ.κ. Γ. 
Ορφανίδης,  Σ. Διαμαντής. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 227/2008 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Ε. Σοφιανίδης, Γ. Ορφανίδης 

14. Μ. Τρανίδης 
15. Α. Παπαστεργίου 
16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Β. Γιαννουλάκης 
19. Ι. Ακριβόπουλος 
20. Ε. Σοφιανίδης 
21. Μ. Σακαλής και αποχώρησε ο κ. Ε. Γουναράς. 

5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 228/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς και αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. 
Ακριβόπουλος, Ε. Σοφιανίδης, Η. Σοφιανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 229/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 232/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου και αποχώρησε ο κ. Μ. 
Τρανίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 239/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
9)Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 250/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 252/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 

22. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανίδης 



 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος,  εισηγούμενος το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 

έθεσε υπόψη  του συμβουλίου το από 11-4-2008 εισηγητικό σημείωμα της 
Δημάρχου, που έχει ως εξής: 

Με τις διατάξεις των άρθρων 203 – 207 του ν. 3463/06 (ΦΕΚ 114Α) 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων» προβλέπονται τα εξής : 

«Άρθρο203 
Επιχειρησιακό πρόγραμμα 

Στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων τους και για την εκπλήρωση της αποστολής τους, οι 
Δήμοι, οι Κοινότητες και οι Σύνδεσμοι εκπονούν επιχειρησιακά προγράμματα. 

Το επιχειρησιακό πρόγραμμα περιέχει ένα συνεκτικό σύνολο αξόνων προτεραιότητας 
για δράσεις τοπικής ανάπτυξης και αποσκοπεί στην υλοποίηση του αναπτυξιακού 
σχεδιασμού των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 

Άρθρο204 
Εκπόνηση επιχειρησιακών προγραμμάτων − Υπόχρεοι 

Υποχρέωση εκπόνησης επιχειρησιακών προγραμμάτων έχουν: 
α) Οι Δήμοι με πληθυσμό άνω των δέκα χιλιάδων (10.000) κατοίκων και Δήμοι 

πρωτευουσών νομών. 
β) Οι Δήμοι που προέρχονται από εθελούσια συνένωση σύμφωνα με το άρθρο 3 του 

παρόντος. 
γ) Οι Δήμοι, οι Κοινότητες και οι Σύνδεσμοι που καλύπτουν τις προϋποθέσεις, οι 

οποίες καθορίζονται με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και 
Αποκέντρωσης και μετά από γνώμη της Κεντρικής Ένωσης Δήμων και Κοινοτήτων Ελλάδας. 

δ) Μπορούν επίσης να εκπονούν επιχειρησιακά προγράμματα και άλλοι Δήμοι ή 
Κοινότητες, για τα οποία ακολουθούνται οι διατάξεις του παρόντος. 

Το επιχειρησιακό πρόγραμμα καταρτίζεται από το Δημοτικό Συμβούλιο και 
καλύπτει το σύνολο των δράσεων τοπικής ανάπτυξης, καθώς και οργάνωσης των υπηρεσιών 
των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Συμπεριλαμβάνει όλες τις δράσεις των δημοτικών ή 
κοινοτικών κοινωφελών επιχειρήσεων, των δημοτικών ή κοινοτικών ανωνύμων εταιρειών, των 
νομικών προσώπων δημοσίου δικαίου και των δημοτικών ή κοινοτικών ιδρυμάτων τους, 
εφόσον οι σχετικές αποφάσεις των οργάνων διοίκησής τους έχουν εγκριθεί από το Δημοτικό 
Συμβούλιο. 

Άρθρο 205 
Χρόνος κατάρτισης των επιχειρησιακών προγραμμάτων 

Η εκπόνηση του επιχειρησιακού προγράμματος πραγματοποιείται μέσα στο πρώτο 
εξάμηνο της δημοτικής περιόδου και μπορεί να αναθεωρείται κάθε διετία. 

Άρθρο 206 
Περιεχόμενο και δομή των επιχειρησιακών προγραμμάτων 

1. Στο επιχειρησιακό πρόγραμμα καθορίζονται οι στρατηγικοί στόχοι, οι 
προτεραιότητες της τοπικής ανάπτυξης, καθώς και η οργάνωση των υπηρεσιών των 
Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και των επιχειρήσεών τους, με παράλληλη 
εξειδίκευση των δράσεων της τετραετίας για την επίτευξη των στόχων αυτών. 

2. Η πρόβλεψη χρηματοδότησης όλων των δράσεων που περιλαμβάνονται στο 
επιχειρησιακό πρόγραμμα αναφέρεται σε υφιστάμενες πηγές χρηματοδότησης. 

3. Το επιχειρησιακό πρόγραμμα, μετά τον έλεγχο νομιμότητας για την τήρηση της 
διαδικασίας κατάρτισής του από την Περιφέρεια, εξειδικεύεται σε Ετήσιο Πρόγραμμα Δράσης 
των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και διακεκριμένα Ετήσια Προγράμματα Δράσης των 
δημοτικών ή κοινοτικών κοινωφελών επιχειρήσεων, δημοτικών ή κοινοτικών ανωνύμων 
εταιρειών, των νομικών προσώπων δημοσίου δικαίου και των δημοτικών ή κοινοτικών 
ιδρυμάτων τους. Αντίστοιχη ετήσια εξειδίκευση απαιτείται και για το επιχειρησιακό πρόγραμμα 
των Συνδέσμων. 

4. Μέρος του Ετήσιου Προγράμματος Δράσης είναι το ετήσιο τεχνικό πρόγραμμα του 
άρθρου 208.  

Δράσεις υλοποιούνται μόνον εφόσον περιλαμβάνονται στο Ετήσιο Πρόγραμμα Δράσης 
και καλύπτονται από τον προϋπολογισμό. 



* 5. Με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και 
Αποκέντρωσης, μετά από γνώμη της Κεντρικής Ένωσης Δήμων και Κοινοτήτων Ελλάδας, 
καθορίζονται ειδικότερα το περιεχόμενο, η δομή και ο τρόπος υποβολής των 
επιχειρησιακών προγραμμάτων στις Περιφέρειες. 

Άρθρο 207 
Κατάρτιση και εκτέλεση των επιχειρησιακών προγραμμάτων 

** Με προεδρικό διάταγμα, που εκδίδεται με πρόταση του Υπουργού Εσωτερικών, 
Δημόσιας Διοίκησης και Αποκέντρωσης, καθορίζονται η διαδικασία κατάρτισης, 
παρακολούθησης και αξιολόγησης των επιχειρησιακών προγραμμάτων, καθώς και τα 
όργανα σύνταξης, ελέγχου και αξιολόγησής τους.» 

* Σε εφαρμογή της παρ. 5 του άρθρου 206 του ως άνω Νόμου εκδόθηκε η με 
αρ. 18183/2-4-07 (ΦΕΚ 534 Β) απόφαση Υπουργού ΕΣ.Δ.Δ.Α., με την οποία 
καθορίσθηκαν το περιεχόμενο, η δομή και ο τρόπος υποβολής των 
επιχειρησιακών προγραμμάτων των Ο.Τ.Α. α΄ βαθμού (επισυνάπτεται). 

Στη συνέχεια εκδόθηκε η με αρ. 45038/8-8-07 (ΦΕΚ 1613 Β) απόφαση 
Υπουργού ΕΣ.Δ.Δ.Α., με την οποία τροποποιήθηκε το σημείο β του άρθρου 10 της 
ως άνω απόφασής του (παρατάθηκε η προθεσμία κατάρτισης του επιχειρησιακού 
προγράμματος), ως εξής: 

«Η προθεσμία κατάρτισης του επιχειρησιακού προγράμματος δεν μπορεί να 
υπερβαίνει την 31η Ιανουαρίου 2008» (επισυνάπτεται). 

Τέλος, εκδόθηκε η με αρ. 71841/21-12-07 (ΦΕΚ 19 Β/14-1-08) απόφαση 
Υπουργού ΕΣ.Δ.Δ.Α., με την οποία επανατροποποιήθηκε το σημείο β του άρθρου 
10 της με αρ. 18183/2-4-07 απόφασής του (παρατάθηκε η προθεσμία κατάρτισης του 
επιχειρησιακού προγράμματος), ως εξής: 

«Η προθεσμία κατάρτισης του επιχειρησιακού προγράμματος δεν μπορεί να 
υπερβαίνει την 30η Απριλίου 2008» (επισυνάπτεται). 

** Σε εφαρμογή του άρθρου 207 του ως άνω Νόμου εκδόθηκε το Προεδρικό 
Διάταγμα 185/07 (ΦΕΚ 221Α) «Όργανα και διαδικασία κατάρτισης, 
παρακολούθησης και αξιολόγησης των επιχειρησιακών προγραμμάτων των Ο.Τ.Α. α’ 
βαθμού» (επισυνάπτεται). 

Στην παρ. 1 του άρθρου 1 του ως άνω Π.Δ/τος προβλέπεται ότι για την 
κατάρτιση του επιχειρησιακού προγράμματος συγκροτείται διεπιστημονική 
ομάδα έργου, η οποία συντάσσει σχέδιο επιχειρησιακού προγράμματος σε 
συνεργασία με τα όργανα διοίκησης και τις υπηρεσίες του Δήμου και των Νομικών 
Προσώπων του, με την υποστήριξη της υπηρεσίας προγραμματισμού, το οποίο 
εγκρίνεται από το Δημοτικό Συμβούλιο. 

Με την αρ. 1120/11247/3-10-07 (επισυναπτόμενη) απόφαση Δημάρχου  
συγκροτήθηκε η διεπιστημονική ομάδα έργου για την κατάρτιση του 
επιχειρησιακού προγράμματος του Δήμου Βέροιας και των Νομικών του 
Προσώπων. 

Σε εφαρμογή των διατάξεων των παρ. 1 & 2 του άρθρου 2 του ως άνω 
Π.Δ/τος με την αρ. 717/07 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου ψηφίσθηκε το 
σχέδιο στρατηγικού σχεδιασμού του Δήμου Βέροιας και των Νομικών του 
Προσώπων, όπως αυτό συντάχθηκε από τη διεπιστημονική ομάδα του Δήμου μας, 
στο πλαίσιο κατάρτισης του επιχειρησιακού του προγράμματος. 

Στη συνέχεια κατ’ εφαρμογή των διατάξεων των παρ. 3,4,5 και 6 του άρθρου 
2 του ως άνω Π.Δ/τος και αφού μεσολάβησε η δημόσια διαβούλευση του 
εγκεκριμένου σχεδίου στρατηγικού σχεδιασμού του Δήμου, οι Υπηρεσίες και τα 
Νομικά του Πρόσωπα (με αντίστοιχες αποφάσεις των Διοικητικών τους Συμβουλίων) 
υπέβαλαν τις σχετικές προτάσεις τους στην ομάδα έργου, η οποία και συνέταξε το 
σχέδιο του Επιχειρησιακού Προγράμματος. 

Με βάση τα πιο πάνω, και ειδικότερα τη διάταξη της παρ. 7 του άρθρου 2 του 
ως άνω Π.Δ/τος, σύμφωνα με την οποία «Ο Δήμαρχος εισηγείται το σχέδιο 



επιχειρησιακού προγράμματος στο Δημοτικό Συμβούλιο για συζήτηση και ψήφιση, 
επισυνάπτοντας τις αποφάσεις των διοικητικών συμβουλίων των Νομικών 
Προσώπων του Δήμου», υποβάλλουμε προς συζήτηση και ψήφιση το σχέδιο 
επιχειρησιακού προγράμματος του Δήμου Βέροιας και των Νομικών του Προσώπων 
(μαζί με τις αντίστοιχες αποφάσεις των Διοικητικών τους Συμβουλίων). 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Αγαπητοί συνάδελφοι μπαίνουμε σε μία ιδιαίτερα κρίσιμη 
συζήτηση για ένα πάρα πολύ σημαντικό θέμα, το κεφαλαιώδες θέμα της θητείας μας, 
που αφορά στο επιχειρησιακό σχέδιο της τριετίας πλέον. Είναι σημαντικό όχι μόνο 
γι’ αυτό το λόγο αλλά και γιατί για πρώτη φορά ίσως συνεργάστηκαν με προθυμία 
διευθύνσεις, νομικά πρόσωπα, επιχειρήσεις, φορείς, φυσικά πρόσωπα και φυσικά οι 
συνάδελφοι αιρετοί της αυτοδιοίκησης. Ένα μπράβο λοιπόν κι ένα ευχαριστώ είναι 
πολύ λίγο γιατί αυτή η δουλειά έγινε αφιλοκερδώς απ’ όλους όσους εργάστηκαν και 
οι οποίοι είναι πολλοί γιατί αυτή η δουλειά έγινε από κάποιους, που προκειμένου να 
φτάσουμε σ΄ αυτό το αποτέλεσμα των 700 περίπου σελίδων, ξέχασαν τι σημαίνει 
ρολόι. Το επιχειρησιακό πρόγραμμα του δήμου μας είναι πλέον έτοιμο και είναι ένα 
πεντάτομο έργο, μία τεράστια δουλειά, που έγινε με ίδια μέσα και που, επιτρέψτε μου 
να πω, ότι μας κάνει περήφανους. Ένα έργο που ξεκινάει από το γενικό, ξεκινάει από 
το όραμά μας για τον Δήμο για τη Βέροια, για να καταλήξει μέσα από άξονες, μέσα 
από μέτρα και γενικούς στόχους, στην παρουσίαση όλων των δράσεων που 
προγραμματίζονται γι’ αυτήν την τετραετία ή έστω ό,τι απέμεινε από αυτή την 
τετραετία. Πρόκειται για ένα ιδιαίτερα σημαντικό, αναπτυξιακό εργαλείο, το οποίο 
εκπονείται για πρώτη φορά στον δήμο μας και γι’ αυτό ακριβώς θεωρώ ότι είναι και 
μία ιστορική στιγμή της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και αποτελεί προοπτική ανάπτυξης 
που ξεπερνάει τα στενά χρονικά όρια της τετραετίας. Πιστεύω ότι την επόμενη φορά 
που θα χρειασθεί πάλι να καταρτισθεί επιχειρησιακό η δουλειά θα είναι πολύ πιο 
εύκολη και απλοποιημένη γιατί αυτή η πρώτη φορά ήταν η δύσκολη, ήταν κάτι 
καινούργιο και πρωτόγνωρο για τα δεδομένα της αυτοδιοίκησης. Θα πρέπει να 
τονίσω ότι στην εκπόνησή του, εκτός από την ομάδα μελέτης η οποία συστήθηκε 
όπως ορίζεται δηλ. με απόφαση Δημάρχου, καθοριστικότατο ρόλο στη σύνταξή του 
έπαιξαν όλες οι υπηρεσίες του δήμου και τα νομικά πρόσωπα που με πολύ μεγάλη 
προθυμία συνέταξαν τα τεχνικά δελτία και συνεργάστηκαν με την ομάδα μελέτης και 
τους αξίζει πράγματι ένας μεγάλος έπαινος. Μπορεί να στηλιτεύουμε τα άσχημα, να 
μιλάμε για τα προβλήματα αλλά όταν υπάρχει κάτι θετικό θα  πρέπει όχι απλώς να το 
τονίζουμε αλλά να το υπερτονίζουμε γιατί βλέπετε στα δικά μας δεδομένα δεν 
ισχύουν και τα μπόνους. Σημαντικό ρόλο έπαιξε επίσης και όλη η δημοτική ομάδα 
την οποία πραγματικά θέλω να ευχαριστήσω που μελέτησε πριν να λάβει την 
οριστική του μορφή αυτό το σχέδιο και κατέθεσε τις προτάσεις της με πολύ προσοχή, 
με πολύ μεράκι και με διάθεση να βοηθήσει σ΄ αυτή την υπόθεση. Αλλά σημαντική 
ήταν και η συμμετοχή φορέων της πόλης και μεμονωμένων πολιτών οι οποίοι κατά το 
στάδιο της δημόσιας διαβούλευσης έκαναν τις δικές τους προτάσεις. Η ομάδα 
μελέτης κατέβαλε κάθε δυνατή προσπάθεια να συμπεριλάβει όλες τις προτάσεις, να 
τις επεξεργαστεί και να τις εντάξει κατάλληλα στους άξονες που όλοι είδατε αφού το 
μελετήσατε του επιχειρησιακού προγράμματος ώστε να συμβάλλουν σημαντικά στην 
εκπλήρωση του οράματος για τον δήμο μας, ένα όραμα που όλοι έχουμε. Τώρα ποιο 
είναι το όραμά μας. Έχουμε ήδη αναφερθεί αναλυτικά σ΄ αυτό στο στάδιο της 
δημόσιας διαβούλευσης. Θεωρούμε όμως ιδιαίτερα κρίσιμο ν’ αναφερθούμε στα 
βασικά του σημεία, στο πλαίσιό του. Το όραμα και ο κεντρικός στόχος μας είναι η 
ανάκτηση των δυναμικών ρυθμών ανάπτυξης της περιοχής μας με σεβασμό στο 
περιβάλλον, στην ποιότητα ζωής, στον άνθρωπο αν κι αυτό, όπως είναι γνωστό σε 
όλους μας, ίσως ακούγεται ουτοπικό γιατί δεν εξαρτάται μόνο από τον δήμο ή δεν 
εξαρτάται μόνο από έναν δήμο. Είναι πολλοί παράγοντες που συντελούν σ΄ αυτή την 



κατεύθυνση. Εφόσον όμως επιτευχθεί αυτός ο στόχος θα έχουμε πολύ σημαντικά 
αποτελέσματα δηλ. θα έχουμε καταπολέμηση της ανεργίας, θα έχουμε βελτίωση του 
εισοδήματος και βεβαίως άνοδο του βιοτικού επιπέδου. Ο δήμος μας λοιπόν, στα 
πλαίσια των δικών του αρμοδιοτήτων, θα καταβάλει κάθε δυνατή προσπάθεια 
αναλαμβάνοντας εκείνες τις δράσεις κι εκείνες τις πρωτοβουλίες που θα 
εξασφαλίσουν τις απαιτούμενες υποδομές για την αναζωογόνηση και την οικονομική 
ανάκαμψη της περιοχής μας, κάτι που είναι το ζητούμενο, κάτι που δυστυχώς 
αρνητικά το βιώνουμε και κάτι που δεν μας τιμάει. Έχουμε μακρύ δρόμο κι έχουμε 
να παλέψουμε γι’ αυτό όλοι μαζί αγαπητοί συνάδελφοι. Προς την κατεύθυνση αυτή 
λοιπόν στοχεύουμε να κινηθούμε προς δύο άξονες. Ο ένας είναι το περιβάλλον και η 
ποιότητα ζωής που καταλαβαίνετε ότι πάρα πολλά πράγματα εμπεριέχονται σ΄ αυτές 
τις δύο λέξεις που έχουν ως στόχο να καταστεί η δική μας περιοχή ελκυστική ώστε να 
αποτελέσει έναν τόπο επιλογής μόνιμης κατοικίας για εργαζόμενους σε μία ευρύτερη 
γεωγραφική ενότητα κι έναν τόπο τουριστικού προορισμού με αύξηση των 
διανυκτερεύσεων. Αυτό που είπα στην αρχή της κουβέντας, σαν πρόταση στον 
υπουργό, το κοινό εισιτήριο δηλ. είναι μία παράμετρος αφού έρχεται ο τουρίστας στη 
Βεργίνα, έρχεται στη Βέροια και εδώ έχει πολύ περισσότερες πιθανότητες να μείνει. 
Ο άλλος άξονας είναι η τοπική οικονομία και η απασχόληση που αποσκοπεί στο να 
δημιουργήσουμε τις κατάλληλες υποδομές και να αναλάβουμε εκείνες τις κατάλληλες 
δράσεις με ενέργειες για τη βελτίωση της επιχειρηματικότητας και της 
ανταγωνιστικότητας των προϊόντων της περιοχής μας και είναι ένα θέμα που μας 
πονάει. Παράλληλα στοχεύουμε να αναπτύξουμε ισότιμα όλους τους άξονες που 
συνδέονται με την ευημερία του δήμου μας και την ευημερία των πολιτών κατ’ 
επέκταση και μιλάω βέβαια για την κοινωνική πολιτική αν θέλουμε να δείξουμε ότι 
θέλουμε έναν δήμο με ανθρώπινο πρόσωπο, μιλάω για την παιδεία, τον πολιτισμό, 
τον αθλητισμό, για το μέλλον δηλαδή και την ποιότητα ζωής των παιδιών μας, μιλάω 
για τη βελτίωση της διοικητικής ικανότητας του δήμου που όσοι ασκήσαμε ή 
ασκούμε διοίκηση ξέρουμε ότι είναι κάτι ιδιαίτερα σημαντικό για να έχουμε έναν 
σύγχρονο δήμο έτοιμο να απαντήσει στις προκλήσεις του μέλλοντος. Για τον λόγο 
αυτό και θέλω να σταθώ σ΄ αυτό το σημείο και παρακαλώ να το προσέξετε, στους 
συντελεστές βαρύτητας που βάλαμε θεωρούμε όλους τους άξονες και όλα τα μέτρα 
ισότιμα και στο πλαίσιο του κάθε μέτρου ιεραρχούμε τους γενικούς στόχους από εκεί 
και πέρα. Εκεί στους γενικούς στόχους βάζουμε το ένα, δύο, τρία αλλά οι άξονες και 
τα μέτρα θεωρούμε ότι είναι ισότιμα, ότι είναι κρίκοι της ίδιας αλυσίδας. Θεωρώ 
κρίσιμο ν’ αναφερθώ πολύ σύντομα στις πολιτικές δράσεις για να επιτευχθούν οι 
στόχοι που θέσαμε και που θα πρέπει να εφαρμόσουμε τις κατάλληλες πολιτικές ώστε 
να έχουμε τα επιθυμητά αποτελέσματα. Οι πολιτικές μας αναλύονται στο 
επιχειρησιακό πρόγραμμα κατά μέτρο και πολύ συνοπτικά θα πω ότι μιλάμε για την 
ωρίμανση έργων την ένταξη και χρηματοδότησή τους κυρίως στο ΕΣΠΑ 713, τη 
διεκδίκηση και αξιοποίηση κάθε ευκαιρίας για την ένταξη και χρηματοδότηση έργων, 
τη συνεργασία με όλους τους φορείς της πόλης για την αντιμετώπιση των κρίσιμων 
ζητημάτων, την υιοθέτηση ολοκληρωμένων πολιτικών σε κρίσιμους τομείς, τη 
συμμετοχή σε διακρατικά προγράμματα για την ανταλλαγή βέλτιστων πρακτικών κι 
εδώ ήδη καταβάλλεται μία τεράστια προσπάθεια κι έχουν κατατεθεί πάρα πολλές 
προτάσεις από τη μεριά μας, τη συμμετοχή σε δίκτυα πόλεων με ανάλογο περιβάλλον 
και αντίστοιχα προβλήματα και τις συνεργασίες και τη δικτύωση με όμορους δήμους 
και νομούς μία προσπάθεια που ήδη την έχουμε ξεκινήσει αθόρυβα και σε λίγο χρόνο 
νομίζω ότι θα έχουμε να σας πούμε πολύ περισσότερα και γι’ αυτό γιατί έχει 
πραγματικά ιδιαίτερο ενδιαφέρον και μπορεί να έχει και πολύ σημαντικά 
αποτελέσματα. 

Παπαστεργίου: Είναι πραγματικά ιδιαίτερα τιμή για μένα που σήμερα 
καλούμε να παρουσιάσω στο Δ.Σ. της Βέροιας το πρώτο επιχειρησιακό πρόγραμμα 



του δήμου μας που είναι βέβαια συμβατική υποχρέωση που απορρέει από το νέο 
κώδικα δήμων και κοινοτήτων. Όπως και η Δήμαρχος τόνισε με ιδιαίτερη έμφαση 
αυτό είναι ένα πόνημα που αποτελείται από πέντε τόμους και 700 σελίδες τις οποίες 
βέβαια έχετε είτε σε ηλεκτρονική μορφή είτε σε περίληψη. Πριν όμως προχωρήσω 
στην ανάλυση της δομής του επιχειρησιακού προγράμματος νομίζω ότι είναι 
απαραίτητο να κάνω κάποιες παρατηρήσεις. Πρώτη παρατήρηση είναι πως το 
επιχειρηματικό πρόγραμμα του δήμου μας δεν πρέπει ούτε να το θεοποιήσουμε αλλά 
ούτε να το μηδενίσουμε, πρέπει να πούμε ότι είναι ένα πολύ καλό εργαλείο στα χέρια 
μας για να δουλέψουμε με όλες μας τις δυνάμεις στην κατεύθυνση ανάπτυξης της 
πόλης μας. Η δεύτερη παρατήρηση είναι πως για να έχουμε αυτό το αποτέλεσμα 
εργαστήκαμε πολλοί άνθρωποι με μεράκι και όρεξη αλλά επειδή οι δρόμοι είναι 
καινούργιοι δεν μπορούμε να πούμε ότι είναι το τέλειο. Ενδεχόμενα να υπάρχουν 
κάποιες παραλείψεις, ενδεχόμενα να υπάρχουν κάποια που δεν προβλέψαμε αλλά 
αυτά θα διορθωθούν μέσα από τη διαδικασία που θα ακολουθήσει. Πρέπει όμως να 
πούμε και τα πράγματα με το όνομά τους. Υπάρχουν κάποιοι άνθρωποι που αν δεν 
ήταν δεν θα υπήρχε αυτό το επιχειρησιακό σχέδιο, δεν θα υπήρχε με τη μορφή που 
είναι τώρα ή αν δεν δούλευε ιδιαίτερα ο αντιδήμαρχος τεχνικών Δημήτρης Δάσκαλος, 
η κα Πάτρα Θεολογίδου η ειδική συνεργάτης της Δημάρχου, ο κ. Ιωάννης 
Καμπούρης διευθυντής της ΔΕΤΟΠΟΚΑ, η κα Γεωργιάδου Μαρούλα προϊσταμένη 
στο τμήμα προγραμματισμού της τεχνικής υπηρεσίας του δήμου μας και ο κ. 
Τεγούσης Δημήτρης υπάλληλος του λογιστηρίου. Θέλω κι εγώ να τονίσω με 
ιδιαίτερη έμφαση τη βοήθεια που προσέφεραν οι προϊστάμενοι και οι διευθυντές των 
υπηρεσιών του κεντρικού δήμου αλλά και των νομικών προσώπων για τη σύνταξη 
του παρόντος επιχειρησιακού προγράμματος. Σημαντικό ρόλο γι’ αυτό έπαιξαν τόσο 
η συζήτηση στο Δ.Σ. που έγινε στις 17.12.2007 όσο και οι μεμονωμένοι συνάδελφοι 
δημοτικοί σύμβουλοι που παρέδωσαν σ΄ εμάς πολλές προτάσεις, καθώς επίσης και οι 
φορείς της πόλης στη διαβούλευση που ακολούθησε με τις προτάσεις και 
παρατηρήσεις τους. Για να φτάσουμε σίγουρα σ΄ αυτό υπάρχει μία πορεία η οποία 
ξεκινάει από τις αρχές Σεπτεμβρίου 2007 και θα ολοκληρωθεί στις 30 Απριλίου 2008 
όταν θα κατατεθεί αυτό στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας. Θέλω να τονίσω σ΄ 
αυτό το σημείο ότι μετά την κατάθεση, επειδή υπάρχει η δυνατότητα από το νόμο να 
έχουμε κάποια τροποποίηση, θα συνεχίσουμε τη δημόσια διαβούλευση μέσα στο 
2008, θα προσθέσουμε αυτά που ενδεχόμενα παραλείψαμε, με όλους τους φορείς, 
τους δημοτικούς συμβούλους και τις υπηρεσίες του δήμου μας, έτσι ώστε να έχουμε 
καλύτερο δυνατό αποτέλεσμα. Πρέπει να πούμε ότι σ΄ αυτή την πορεία υπάρχουν 
κάποιοι σταθμοί κι αυτοί είναι σίγουρα η 17.12.2007 δηλ. η απόφαση του Δ.Σ., είναι 
η περίοδος από 18.12.2007 μέχρι και 11.1.2008 που υπήρξε η δημόσια διαβούλευση 
με τους φορείς και τις δράσεις. Όπως είπα και προηγουμένως το επιχειρησιακό 
πρόγραμμα του δήμου αποτελείται από πέντε τόμους, ο πρώτος τόμος ουσιαστικά 
περιέχει την υπάρχουσα κατάσταση στον δήμο μας και στα δημοτικά διαμερίσματα 
και την πολιτική που πρέπει να ακολουθηθεί και τις προτάσεις και είναι η απόφαση 
που πήραμε στις 17.12.2008. Η δομή του επιχειρησιακού προγράμματος που θέλω να 
πω ότι δεν είναι δικό μας εγκεφαλικό δημιούργημα αλλά προέρχεται από τις 
προτάσεις και κατευθύνσεις που έδωσε το υπουργείο Εσωτερικών αποτελείται ως 
εξής: πρώτον υπάρχουν οι πέντε άξονες, ο πρώτος άξονας είναι το περιβάλλον και η 
ποιότητα ζωής, ο δεύτερος είναι η κοινωνική πολιτική, ο τρίτος είναι παιδεία – 
πολιτισμός και αθλητισμός, ο τέταρτος είναι τοπική οικονομία και απασχόληση και ο 
πέμπτος άξονας είναι η βελτίωση της διοικητικής ικανότητας του δήμου και των 
νομικών προσώπων. Ο αριθμητικός χαρακτηρισμός των αξόνων είναι καθαρά 
τεχνικός και δεν έχει καμία σχέση με ιεράρχηση. Εμείς θέλουμε κι επιθυμούμε όλοι 
αυτοί οι άξονες να υλοποιούνται παράλληλα και να έχουμε το καλύτερο δυνατό 
αποτέλεσμα. Κάθε άξονας χωρίζεται σε μέτρα. Έχουμε τον πρώτο άξονα που 



χωρίζεται σε έξι μέτρα και το κάθε μέτρο με τον τίτλο τους. Το  πρώτο μέτρο στον 
πρώτο άξονα είναι το οικιστικό περιβάλλον, το δεύτερο είναι η μεταφορική υποδομή 
– κυκλοφορία και στάθμευση στην κοινωνία, το τρίτο είναι ύδρευση – αποχέτευση, 
το τέταρτο καθαριότητα και διαχείριση στερεών αποβλήτων, το πέμπτο φυσικοί 
πόροι και το έκτο μέτρο είναι υποστηρικτικές δράσεις. Ο δεύτερος άξονας με την 
κοινωνική πολιτική έχει δύο μέτρα, την υγεία, την κοινωνική μέριμνα και την 
κοινωνική ενσωμάτωση και την ισότητα. Ο τρίτος άξονας που είναι παιδεία – 
πολιτισμός και αθλητισμός έχει κι αυτός τρία μέτρα, το πρώτο μέτρο είναι η 
εκπαίδευση, πρωτοβάθμια – δευτεροβάθμια και τριτοβάθμια, το δεύτερο είναι ο 
πολιτισμός και το τρίτο ο αθλητισμός. Ο τέταρτος άξονας έχει τέσσερα μέτρα, είναι η 
απασχόληση και εκπαίδευση του ανθρώπινου δυναμικού κι αυτό βέβαια απορρέει 
από τη σημερινή αναγκαιότητα της κοινωνίας όπου τα πάντα μεταβάλλονται και όπου 
η επιμόρφωση και η εκπαίδευση είναι απαραίτητο συστατικό για την ανάπτυξη της 
οικονομίας, είναι οι διάφορες οικονομικές δραστηριότητες, οι υποδομές και τα δίκτυα 
που θα βοηθήσουν σ΄ αυτό και ο τουρισμός που είναι, όπως ακριβώς τονίστηκε, 
κυρίαρχος στόχος. Ο πέμπτος άξονας περιέχει τέσσερα μέτρα, πρώτο μέτρο τις 
διαδικασίες της διοίκησης, δεύτερο τις διαδικασίες βελτίωσης στις σχέσεις του δήμου 
με τους πολίτες, την οργάνωση και πληροφορική και προστασία του δημότη. Κι εδώ 
θέλω να τονίσω ότι η αριθμητική απαρίθμηση των μέτρων έχει μόνο τεχνικό 
χαρακτήρα κι όχι ουσιαστικό, δεν υπάρχει ιεράρχηση. Θέλουμε αυτά τα μέτρα να 
υλοποιούνται όλα παράλληλα. Κάθε μέτρο τώρα χωρίζεται σε γενικούς στόχους. Σε 
κάθε γενικό στόχο θα δείτε ότι αναφέρεται η αρμόδια υπηρεσία η οποία καλείται να 
το υλοποιήσει. Σ΄ αυτούς τους γενικούς στόχους υπάρχει ιεράρχηση με κάποια 
κριτήρια και τα οποία κριτήρια ιεράρχησης είναι τρία. Πρώτο είναι η δυνατότητα 
χρηματοδότησης από πόρους έξω από τους τακτικούς πόρους του δήμου, δεύτερο 
είναι η δυνατότητα υλοποίησης με την υπάρχουσα δομή του δήμου μας και τρίτο 
κάποιοι γενικοί στόχοι για να πραγματοποιηθούν χρειάζεται να υπάρχουν κάποιες 
υποδομές. Μ’ αυτό το χαρακτηριστικό και μ΄ αυτά τα δεδομένα έχουν ιεραρχηθεί οι 
διάφοροι γενικοί στόχοι που υπάρχουν ανά μέτρο. Όπως είπε και η κα Δήμαρχος, στη 
συνέχεια αυτών που σας περιέγραψα τώρα, δηλ. τους άξονες, τα μέτρα, τους γενικούς 
στόχους και την υπηρεσία που θα υλοποιήσει τους γενικούς στόχους, υπάρχουν οι 
πολιτικές δράσεις εκείνες που θα φέρουν τα χρήματα που απαιτούνται και θα 
ωριμάσουν εκείνες τις ενέργειες ώστε να μπορούμε να υλοποιήσουμε το όραμά μας. 
Σε κάθε γενικό στόχο υπάρχουν οι δράσεις. Κάθε δράση στο επιχειρησιακό 
πρόγραμμα περιλαμβάνεται μ’ ένα τεχνικό δελτίο που έχει κάποια χαρακτηριστικά. 
Το πρώτο χαρακτηριστικό έχει το όνομα της δράσης, το δεύτερο είναι η ιεράρχηση η 
οποία γίνεται με τα γράμματα Α, Β και Γ. Το Α σημαίνει ότι η δράση ξεκινάει φέτος, 
το Β ότι η δράση ξεκινάει του χρόνου και το Γ ότι η δράση ξεκινάει τον επόμενο 
χρόνο. Παράλληλα, σε κάθε δράση υπάρχει το χρονοδιάγραμμα όπως ακριβώς το 
περιέγραψα, υπάρχει το σύνολο του κόστους ο προϋπολογισμός και υπάρχει 
κατανομή αυτού του κόστους στο κάθε έτος υλοποίησης της δράσης και δίπλα 
φαίνεται από πού θα προέρχονται αυτά τα χρήματα για να υλοποιηθεί η συγκεκριμένη 
δράση. Αυτό επαναλαμβάνω γίνεται για κάθε δράση όπως ακριβώς αναπτύσσεται 
στους γενικούς στόχους. Δεν ξέρω αν κρίνετε απαραίτητο να αναφέρω ένα 
παράδειγμα ή μπορεί να κριθεί από τις ερωτήσεις που θα κάνετε, από άξονα, από 
μέτρο, από γενικό στόχο και από δράση του γενικού στόχου αυτού. 

Πρέπει να διορθώσουμε κάποια πράγματα σ΄ αυτά που έχετε πάρει. Στο 
εισηγητικό που έχετε και συγκεκριμένα στο χρονοδιάγραμμα που λέει στο 
ημερολόγιο δράσεων είναι λαθεμένες γιατί γράφτηκαν από παραδρομή, οι τρεις 
τελευταίες ημερομηνίες. Η τρίτη από το τέλος ημερομηνία που σημαίνει κατάθεση 
προς ψήφιση στο Δ.Σ. δεν είναι 24.1.2008 αλλά είναι 14.4.2008, η συζήτηση και 
ψήφιση από το Δ.Σ. δεν είναι η 28.1.2008 αλλά 17.4.2008 και η αποστολή στην 



Περιφέρεια δεν είναι 31.1.2008 αλλά 30.4.2008. Επίσης στον τόμο ένα και 
συγκεκριμένα στη σελ. 22 εκ παραδρομής επίσης έχει γραφτεί ότι το σύνολο των 
δημοτικών σχολείων είναι 16 αλλά είναι 18, δηλ. συνολικά τα δημοτικά σχολεία είναι 
19 αντί για 17 αν τα προσθέσουμε. Επίσης το σύνολο των νηπιαγωγείων δεν είναι 18 
όπως γράφεται αλλά 22. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Γιαννουλάκης: Αυτό το επιχειρησιακό σχέδιο πόσα χρήματα έχει 

προϋπολογισθεί ότι θα στοιχίσει στον δήμο για κάθε έτος από εδώ και πέρα και στο 
σύνολό του; 

Παπαστεργίου: Στον τον πέμπτο και τελευταίο τόμο, όπου υπάρχουν τα 
οικονομικά, υπάρχει και η συνολική δαπάνη, είναι ο τελικός συγκεντρωτικός πίνακας 
δαπανών επιχειρησιακού προγράμματος. Ο πρώτος χρόνος είναι 74.000.340,40 ευρώ, 
ο δεύτερος χρόνος 18.530.641,70. 

Γιαννουλάκης: Πού είναι αυτός ο πίνακας; 
Παπαστεργίου: Στην ηλεκτρονική μορφή που σας δώσαμε αυτός ο πίνακας 

είναι στη σελ. 650. Το σύνολο των δαπανών είναι 83.278.012,10 ευρώ κι εδώ θα  
πρέπει να τονίσουμε ότι δεν συμπεριλαμβάνονται μέσα οι μισθοδοσίες αλλά είναι 
μόνο κόστος έργων. 

Πρόεδρος: Πρωτομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Συζητάμε σήμερα το κορυφαίο θέμα της τετραετίας αυτής 

της δημοτικής περιόδου. Η σοβαρότητα που έπρεπε να δείξουμε όλοι φάνηκε ακόμη 
και σ΄ αυτή τη συνεδρίαση. Όταν η εισηγήτρια κα Δήμαρχος ανέλυε το όραμα της 
τετραετίας μέσα στην αίθουσα, στα έδρανα της συμπολίτευσης, ήταν έξι συνάδελφοι 
δημοτικοί σύμβουλοι κι όταν ο ειδικός εισηγητής ο κ. Παπαστεργίου ανέλυε κι αυτός 
το όραμα της τετραετίας ήταν τέσσερις συνάδελφοι. Αν έτσι αντιμετωπίστηκε και 
από την ομάδα εργασίας, που δεν το πιστεύω, αλλά και από την πλειοψηφία του Δ.Σ. 
η σύνταξη αυτού του προγράμματος τότε αντιλαμβάνομαι ποιο αποτέλεσμα θα έχει. 
Λυπάμαι κύριε συνάδελφε. Αν δεν ήσασταν εδώ δεν θα μιλούσα. Κράτησα τρεις 
λέξεις μόνο κι αυτές θα πω. Σε ένδειξη διαμαρτυρίας για ό,τι γίνεται απόψε στη 
συνεδρίαση και που έκανε προσπάθεια η κα Δήμαρχος να σας συμμαζέψει, τρεις 
λέξεις μόνο, ούτε θα το θεοποιήσουμε ούτε θα το μηδενίσουμε. Εμείς απλώς θα το 
ψηφίσουμε, θα σας ευχηθούμε καλή επιτυχία παρόλο που το βλέπω να είναι και 
ανεφάρμοστο αλλά και μη πραγματοποιήσιμο στη συντριπτική του πλειοψηφία. Σας 
τα λέω αυτά για να σας δείξουμε για άλλη μία φορά ότι εμείς δεν κάνουμε 
αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση που κάνατε εσείς τα προηγούμενα χρόνια. Στο 
master plan που στηρίχθηκε αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα είχατε αποχωρήσει 
από την αίθουσα του Δ.Σ. βρίσκοντας ένα απλό και τυχαίο γεγονός. Η υποβάθμιση 
αυτού του θέματος από τη Δήμαρχο αλλά και από εσάς κε Πρόεδρε που το βάλατε 
αναγκαζόμενοι από την τελική προθεσμία που σας έδωσε ο υπουργός δηλ. μέχρι 30 
Απριλίου παραμονές του Πάσχα αλλά ταυτόχρονα βάλατε στη συνεδρίαση και άλλα 
θέματα που δεν ήταν ούτε επείγοντα ούτε έπρεπε να είναι σ΄ αυτή τη συνεδρίαση. 
Αυτή η συνεδρίαση έπρεπε να είναι μοναδική και να συζητήσουμε και να 
αναπτύξουμε και να πούμε  όλοι τα θετικά, τα αρνητικά, τα υπέρ και τα κατά αυτού 
του προγράμματος. Αλλά εσείς ήσασταν όλοι απόντες, τέσσερις -  πέντε ήσασταν εδώ 
μέσα. Αν συνεχίσω θα πρέπει να πω πολλά πράγματα. Τη φιλοσοφία μας αλλά και το 
όραμα το δικό μας το αναπτύξαμε όταν συζητήσαμε τον στρατηγικό σχεδιασμό πάνω 
στο οποίο βασίστηκε η εξειδίκευση των αξόνων, των μέτρων, των δράσεων και των 
πολιτικών όπως τα ανέπτυξε γλαφυρά και ωραία ο κ. Παπαστεργίου. Μακάρι να 
έρθουν πολλοί λιγότερα, το 1/3 να έρθουν απ’ αυτά που λέτε εδώ μέσα. Είναι πράγμα 
αδύνατον γιατί τα περισσότερα εδώ είναι από πιστώσεις του ΕΣΠΑ όπως λέγεται 
τώρα το Δ΄ΚΠΣ, είναι εξειδίκευση του στρατηγικού σχεδίου που αναπτύξαμε κι εσείς 
κι εμείς και σας είχα πει τότε ότι το δικό σας στρατηγικό σχέδιο βασιζόταν πάνω στο 



δικό μας που είχε συντάξει ο καθηγητής κ. Κώτιος με τους άλλους του 
Πανεπιστημίου Θεσσαλίας, διαφωνήσαμε τότε αλλά ψηφίσαμε ό,τι ήταν να 
ψηφίσουμε. Λυπάμαι που έπρεπε να πω πάρα πολλά απόψε για τη διαδικασία που 
ακολουθήθηκε για το επιχειρησιακό πρόγραμμα αλλά το υποβαθμίσατε οι ίδιοι σας. 
Εγώ δεν θέλω να το υποβαθμίσω, θα το ψηφίσουμε και ούτε θα το θεοποιήσουμε και 
ούτε θα το μηδενίσουμε κε Παπαστεργίου. Θα πω ευχαριστώ σ΄ αυτούς που 
εργάστηκαν, υπαλλήλους και μη, για τη σύνταξή του. 

Ορφανίδης: Το ότι έχει υποβαθμιστεί το θέμα, σύμφωνα με τα λεγόμενα του 
κ. Σκουμπόπουλου, είναι αληθές. Όχι μόνο γιατί φέρνουμε ένα θέμα στις 11 η ώρα το 
βράδυ το οποίο υποτίθεται ότι βάζει σε προγραμματισμό το Δ.Σ. και τον δήμο μας 
αλλά, σύμφωνα και με τα λεγόμενα της Δημάρχου, υπήρξε μία ευρεία συμμετοχή για 
να καταρτιστεί αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα. Εμείς τη μυρωδιά την πήραμε 
σήμερα κι αύριο θα πάρουμε περισσότερη με το δισκάκι που μας δώσατε για να το 
δούμε και πιο αναλυτικά. Για ποια συμμετοχή μιλάμε όταν εμείς δεν έχουμε 
ενημερωθεί; Εγώ δεν θέλω να πω πολλά γιατί αν έπρεπε να συζητήσουμε κάτι για το 
επιχειρησιακό έπρεπε να συζητήσουμε μόνο αυτό το θέμα γιατί ανά σελίδα πρέπει να 
πω τα αντίστοιχα και δεν νομίζω ότι είναι δυνατόν να γίνει σήμερα. Να θυμίσω όμως 
και να πω ότι master plan είδαμε, επιχειρησιακό πρόγραμμα είδαμε, υλοποίηση 
αυτών των μεγαλόπνοων 83 δις που ήταν το προηγούμενο master plan δεν είδαμε 
ποτέ. Να κρίνω μόνο γενικά και να πω ότι ο εντοπισμός των προβλημάτων και των 
αδυναμιών και δυνατοτήτων λίγο πολύ είναι καταγεγραμμένες, ο τρόπος όμως με τον 
οποίο θα υλοποιηθούν αυτά τα προγράμματα και το τι στόχο και το πώς θα 
υλοποιηθούν εμένα δεν μου έδωσαν την εικόνα για να μπορέσω να τα καταλάβω. Το 
επιχειρησιακό πρόγραμμα απ’ ότι κατάλαβα κι από αυτά που είπε και ο κ. 
Παπαστεργίου, είναι μία εφαρμογή του υπουργείου Εσωτερικών που αυτές τις 
κατευθύνσεις δίνει κι αυτές πρέπει να αναπτύξουμε. Εγώ βλέπω ότι έχει κατηγορίες 
υγείας, παιδείας, πολιτισμού, αθλητισμού, κοινωνικής πρόνοιας αλλά καταρχήν, αν 
θέλουμε να λεγόμαστε συνειδητοί πολίτες, είναι δυνατόν να συζητάμε διάσπαση της 
υγείας από τον κρατικό φορέα και να παίρνουν κι ένα μερίδιο οι δήμοι ή διάσπαση 
της παιδείας και να παίρνουμε ένα μερίδιο κι ένα βάρος οι δήμοι; Θεωρούμε δηλαδή 
ότι αυτό είναι σωστό και πρέπει να το υλοποιήσουμε; Για πολλούς λόγους δεν είναι 
σωστό. Πρώτον δηλώνει αδυναμία της κεντρικής διοίκησης να υλοποιήσει τέτοια 
προγράμματα όπως κοινωνική πρόνοια, παιδεία, αθλητισμό κ.λ.π. κι ένας δεύτερος 
λόγος είναι ότι τελικά η κρατική διοίκηση θέλει να διώξει από την πλάτη της 
ζητήματα τα οποία δεν θέλει να την απασχολούν. Κι ερχόμαστε εμείς σήμερα εδώ και 
συζητάμε ότι αφού σ΄ αυτές τις κατευθύνσεις μας λένε ότι πρέπει να αναπτυχθούμε 
εμείς πρέπει να αναπτυχθούμε. Αυτά είναι γενικότητες βέβαια γιατί και γενικότητες 
έχει κι εδώ. Εγώ θα σας βάλω κι ένα ερώτημα. Γράφει πουθενά αυτό το 
επιχειρησιακό πρόγραμμα αν θα γίνει σεισμός εμείς τι μέτρα προστασίας παίρνουμε ή 
αν καεί το δάσος του Βερμίου ή των Πιερίων εμείς τι πρέπει να κάνουμε; Δεν 
απασχολούν αυτά τους πολίτες της Βέροιας δηλ. την ασφάλειά μας, το περιβάλλον 
και τα διάφορα; Πού είναι λοιπόν όλοι αυτοί οι στόχοι που λέμε ότι θέλουμε να 
καλυτερεύσουμε την ποιότητα της ζωής μας όταν οι στόχοι είναι δεδομένοι, η 
υλοποίηση είναι δεδομένη κι εγώ δεν κατάλαβα από ποιους πόρους υλοποιείται αυτό; 
Από πόρους που θα πάρουμε από τους δημότες; Από πόρους που θα πάρουμε από το 
κράτος ή χρωστάμε 8 κι αν θα υλοποιήσουμε το πρόγραμμα θα χρωστάμε 118; Εγώ 
προσωπικά πιστεύω ότι η καταγραφή των προβλημάτων όντως είναι καλή αλλά εμένα 
δεν με πείθει ότι οι στόχοι του δήμου πρέπει να είναι αυτοί και περισσότερο δεν με 
πείθει η υλοποίηση των στόχων αυτών. Θεωρώ ότι αυτό το πράγμα κι αυτά τα ποσά 
δεν μπορούν να υλοποιηθούν, δεν μπορούν να εισπραχθούν, δεν τα εννοούν και δεν 
τα εννοείτε αλλά απλώς αύριο θα γράψουν οι εφημερίδες ότι κατατέθηκε ένα μεγάλο 
επιχειρησιακό πρόγραμμα 83 εκατ. ευρώ και ο κόσμος θα χαρεί. 



Γιαννουλάκης: Ένα από τα θετικά σημεία του νέου κώδικα είναι αυτό που 
επιβάλλει στους δήμους να κάνουν το επιχειρησιακό πρόγραμμα στο βάθος της 
τετραετίας που θα διοικήσουν. Κι αυτό για να μη γίνονται μικρά και αποσπασματικά 
έργα, να γίνεται ένα πλάνο για όλη την τετραετία. Δεν είμαι από αυτούς που θα 
αμφισβητήσουν αυτή τη σοβαρή δουλειά που όντως έγινε αλλά εξίσου σοβαρή 
δουλειά ήταν και η δική μας που είχαμε κάνει τότε το master plan, το έκανε μία 
πανεπιστημιακή ομάδα κι όμως, συνάδελφοι της αντιπολίτευσης, το είχατε 
χαρακτηρίσει έκθεση ιδεών. Με πολλή ευκολία θα μπορούσαμε κι εμείς σήμερα να 
πούμε αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα έκθεση ιδεών και θα πω γιατί είναι έκθεση 
ιδεών. Όταν έχει ένα ύψος σ΄ όλη του τη διάρκεια, μέχρι το τέλος της τετραετίας, 84 
εκατ. ευρώ κι όταν τα έσοδα του δήμου είναι 22 – 24 εκατ. ευρώ δεν μπορεί να 
υλοποιηθεί αυτό το πρόγραμμα. Την τελευταία χρονιά έχει 34 εκατ. ευρώ σε έργα. 
Μα δεν θα πληρωθούν οι υπάλληλοι; Δεν βλέπω επίσης να έχει, επειδή είναι και 
φέτος μία χρονιά προστασίας του περιβάλλοντος, ιδιαίτερη ευαισθησία σ΄ αυτό το 
θέμα. Γιαυτό έκανα την ερώτηση για τα νούμερα τα οποία λίγο αμφισβητώ. Διότι στη 
σελ. 192 ενώ έχει την ανάλυση με τα έτη, το έτος που τρέχουμε αφορά το περιβάλλον 
και την ποιότητα ζωής και είναι ο γενικός στόχος 1,2,4, έχει για τη χρονιά που 
διανύουμε 4.198 ευρώ, για την επόμενη 2.435 ευρώ, για τη μεθεπόμενη 2.045 ευρώ κι 
άλλο νούμερο βγάζει στο γενικό νούμερο κι άλλο νούμερο βγάζει στα επιμέρους κε 
Παπαστεργίου. Το ίδιο συμβαίνει και στην παιδεία – πολιτισμός και αθλητισμός με 
γενικό στόχο 3.1.1. όπου άλλο νούμερο βγαίνει στα επιμέρους κι άλλο στο τελικό, 
όπως επίσης πάλι στην παιδεία – πολιτισμό και αθλητισμό αλλά στον γενικό στόχο 
3.2.4. άλλο νούμερο στα επιμέρους κι άλλο νούμερο στο γενικό. Δείτε τα κι αν κάνω 
λάθος διορθώστε με. Καλύφθηκα στα περισσότερα πράγματα κι αυτό που θέλω να 
δείξω μόνο είναι πως ό,τι γίνεται σωστό θα πρέπει να το υλοποιούμε κι όχι να 
κάνουμε αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση. 

Παυλίδης: Όντως είναι πρώτη φορά που γίνεται ένα επιχειρησιακό σχέδιο 
στους δήμους κι επειδή μέχρι τώρα συνέχεια master plan έκαναν διάφορες πόλεις και 
διάφοροι φορείς μετείχαν ή διάφορα ιδρύματα έξωθεν από τις πόλεις έκαναν κάποια 
σχέδια για κάποια πόλη και δεν γνώριζαν ακριβώς την ποιότητα ζωής ή δεν έδιναν 
ιεραρχικά αυτά που έπρεπε, ο νομοθέτης λοιπόν αποφάσισε ότι θα πρέπει να γίνεται 
επιχειρησιακό σχέδιο το οποίο προσδιορίζει για την τετραετία και μεταφράζει τελικά 
το όραμα αυτό που έχει η πόλη και το κάνει στρατηγική. Οφείλω να πω 
συγχαρητήρια για τη δουλειά που μας παρουσιάζουν  σήμερα όλοι αυτοί που 
εργάστηκαν, γιατί είναι άτομα που ανήκουν σ΄ αυτή την πόλη. Οφείλω να πω 
συγχαρητήρια σ΄ όλους τους δημοτικούς συμβούλους που είναι πρόεδροι δημοτικών 
επιχειρήσεων ή νομικών προσώπων και οι οποίοι συνεργάστηκαν με τις υπηρεσίες 
τους, κατέθεσαν τις προτάσεις τους και συμμετείχαν ενεργά και από αύριο ο καθένας 
που είναι και ευθύνη στον ανάλογο τομέα ξέρει πώς μπορεί να δουλέψει πάνω σ΄ 
αυτόν τον τετραετή προγραμματισμό. Όλοι αυτοί εργάστηκαν, ανέλυσαν τα 
προβλήματα, αξιολόγησαν τα δεδομένα, αυτά που υπάρχουν σήμερα και τελικά 
σχεδίασαν και μας μεταφέρουν σήμερα αυτό που βγαίνει σ΄ όλους αυτούς τους 
τόμους. Σίγουρα ο πήχης μπαίνει ψηλά αλλά σίγουρα αυτή η  πόλη δικαιούται να 
κυνηγάει πολλά περισσότερα, γιατί δεν αρκεί να συναντιούνται οι κάτοικοι στο 
πεζοδρόμιο και να κλαίνε τη μοίρα τους, ούτε να υπάρχουν δημοσιεύματα στις 
εφημερίδες περί της καταδικασμένης αυτής περιοχής, ούτε να συζητάμε μεταξύ μας 
και να μοιρολογούμε. Εδώ δίνεται ένας στόχος. Σίγουρα μόνα τους κάποια άτομα δεν 
μπορούν να υλοποιήσουν αυτόν τον στόχο και σίγουρα χρειάζεται να γίνει κοινωνός 
και η ίδια η πόλη, όποιοι άλλοι μπορούν να βοηθήσουν σ΄ ένα τέτοιο όραμα και 
τέτοια στρατηγική. Απαιτούνται όλες αυτές οι συνεργασίες για να διεκδικήσει αυτή η 
πόλη και να πάρει αυτά τα πολλά περισσότερα χρήματα που ακούγονται από το 
ΕΣΠΑ όπως τόσες άλλες πόλεις διεκδίκησαν και πήραν χωρίς να φτάνει ο τζίρος τους 



από τα προγράμματα. Δίνουμε και κατευθύνσεις για το τι μπορούμε να κυνηγήσουμε 
διότι αναλύουμε σε κάθε μέτρο και σε κάθε άξονα το τι μπορούμε να διεκδικήσουμε. 
Θεωρώ ότι ένα δύο πράγματα να πάρουμε από κάθε μέτρο θα είναι επιτυχία από την 
πόλη, που τα προηγούμενα χρόνια σχεδόν δεν είχε πάρει όσα της αναλογούσαν και 
γιαυτό βρίσκεται σ΄ αυτή τη θέση σήμερα. 

Σακαλής: Δεν θα κάνω τοποθέτηση αλλά μερικά ερωτήματα. Ο κ. 
Γιαννουλάκης έθεσε μερικά αλλά δεν ξέρω αν αντιστοιχούν και σ΄ αυτά που θα πω 
εγώ. Στη σελ. 220 στην ενίσχυση και αναβάθμιση των θεσμοθετημένων πολιτιστικών 
δραστηριοτήτων και στη δράση «λειτουργία Μουσείο Εκπαίδευσης» στις δαπάνες 
στον πρώτο χρόνο δεν έχει τίποτα, στον δεύτερο 50, στον τρίτο 670 και στον τέταρτο 
65 τα οποία όλα μαζί κάνουν 785 αλλά το 170 που γράφει εκεί δεν ξέρω πως βγαίνει 
και κάπου υπάρχει λάθος. Στη σελ. 226 εκεί που λέει για εκπαίδευση ανθρώπινου 
δυναμικού και απασχόληση γράφει υπηρεσία υλοποίησης ο Δήμος Βέροιας αλλά απ΄ 
ότι ξέρω αυτή την εκπαίδευση ανθρώπινου δυναμικού την κάνουν τα Κέντρα 
Κατάρτισης. Στη σελ. 228 στην τοπική οικονομία και απασχόληση, υποδομές και 
δίκτυα, δίκτυα – συστήματα πληροφοριών βλέπω λείπει ο έξυπνος οικισμός. 
Ανεξάρτητα αν θα το εκτελέσει η Περιφέρεια στον Δήμο Βέροιας δεν ανήκει και δεν 
έπρεπε να υπάρχει εδώ; Παρά τη φιλότιμη προσπάθεια που κατέβαλε η ομάδα 
πιστεύω ότι είναι πολύ δύσκολο να υλοποιηθεί αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα 
ύψους 84 εκατ. ευρώ, εμείς ευχόμαστε να πραγματοποιηθεί, θα το ψηφίσουμε γιατί 
πιστεύουμε κατά 80-90% ότι είναι το master plan το δικό μας αυτό που έχετε εδώ κι 
άσχετα αν εσείς τότε, όπως πολύ σωστά είπε ο κ. Σκουμπόπουλος, είχατε αποχωρήσει 
και άσχετα πως το χαρακτηρίσατε όπως είπε ο κ. Γιαννουλάκης. Όσο για τις 
διαβουλεύσεις που κάνατε και προτάσεις φορέων δεν τις είδαμε πουθενά και 
απόδειξη είναι οι ημερομηνίες που μας είπε ο κ. Παπαστεργίου να διορθώσουμε. 
Φαίνεται το είχατε έτοιμο από τον Γενάρη και μετά την παράταση που δόθηκε δεν 
κάνατε τίποτα άλλο παρά το φέρατε τώρα γιατί πρέπει μέχρι τον Απρίλιο να 
ψηφιστεί. Βλέπω ότι αυτή η ομάδα εδώ έκανε ένα ολόκληρο επιχειρησιακό σχέδιο 
ενώ αντίθετα για την προετοιμασία του φακέλου του έτους αθλητισμού δώσαμε 
30.000 ευρώ. Άρα είμαστε ικανοί και κάνουμε έναν πολύ μεγαλύτερο φάκελο, το 
επιχειρησιακό σχέδιο, με οντότητα, σοβαρότητα, οικονομικό ύψος κ.λ.π. Αυτό το 
έκανε η ομάδα και μόνοι μας ενώ στο φάκελο αθλητισμού δώσαμε 30.000 ευρώ, 
αλλά μπορεί εκεί να προσδοκούσαμε άλλα πράγματα που δεν είναι του παρόντος. 
Εμείς λοιπόν θα το ψηφίσουμε μ’ αυτές τις επιφυλάξεις και μ’ αυτές τις 
παρατηρήσεις που κάνουμε. 

Δήμαρχος: Χαίρομαι που οι συνάδελφοι αναγνωρίζουν τη σημαντική δουλειά 
που έγινε και την εγκρίνουν. Θέλω να πω ότι οι συνάδελφοί μου δεν το υποβάθμισαν 
επειδή ήταν δύο μέτρα πιο πέρα από τις καρέκλες τους γιατί στο προηγούμενο 
διάστημα το διάβασαν με επιμέλεια όλοι και κατέθεσαν τις παρατηρήσεις και 
προτάσεις τους κι επίσης δούλεψαν και στα νομικά πρόσωπα όπου προϊστανται και 
στις επιτροπές όπου συμμετέχουν. Μπορώ να πω όμως ότι το υποβάθμισαν όλοι όσοι 
μακρηγόρησαν στα προηγούμενα θέματα παρότι ήταν πασιφανής η κατάληξή τους. 
Συνάδελφε Γιώργο Ορφανίδη, αν υπήρχαν προτάσεις έπρεπε να κατατεθούν στο 
διάστημα που πέρασε και δεν μπορώ να καταλάβω πως δεν αντιλήφθηκες ότι αυτό το 
θέμα σέρνονταν για διαβούλευση τόσον καιρό. Πραγματικά χαίρομαι που εμείς 
εξαντλήσαμε όλο το χρονικό περιθώριο για να γίνει η διαβούλευση ουσιαστική και 
πραγματικά χαίρομαι που έγινε ουσιαστική, στο μέτρο του δυνατού πάντα, θα 
μπορούσε να είναι ακόμη καλύτερη, όχι γιατί δεν δόθηκε η ευκαιρία στους πολίτες να 
συμμετέχουν αλλά γιατί δυστυχώς έχουμε μάθει να είμαστε παθητικοί και να 
δεχόμαστε παθητικά κάποια πράγματα που άλλοι αποφασίζουν για μας χωρίς εμάς. 
Ήταν όμως πολύ παρήγορο ότι υπήρχαν τεκμηριωμένες προτάσεις που σημαίνει ότι 
κάποιοι μπήκαν στον κόπο να το διαβάσουν και σ΄ αυτό τον κόπο εγώ θα ήθελα να 



είχαν μπει κι όλοι οι αιρετοί. Έχετε κάθε δικαίωμα να αμφισβητείτε νούμερα, 
αναφέρονται κάποιες πηγές χρηματοδότησης και η αλήθεια είναι ότι εγώ δούλεψα 
ελάχιστα πάνω σ΄ αυτό αλλά κάθισα κάποιες μέρες και νύχτες μαζί με την ομάδα για 
να δούμε κάποια στοιχεία, και δεν είναι σίγουρο αν θα πετύχουμε χρηματοδοτήσεις 
από παντού, η ΣΑΤΑ προβλέπεται μειωμένη στο μέλλον και μακάρι να μην είναι 
όπως και άλλα, το ΕΣΠΑ είναι μία πρόκληση και γι’ αυτό ο πήχης, όπως είπε και ο κ. 
Παυλίδης, μπαίνει ψηλά. Σηκώνουμε τα μανίκια και επιδιώκουμε την ωρίμανση 
έργων. Αυτό είναι το στοίχημα κι αυτό είναι το ζητούμενο διότι μόνον έτσι θα μπει 
νέο χρήμα στην πόλη. Μιλάμε συχνά για τα οικονομικά μας και δεν ξεχνώ ότι σας 
χρωστάω και μία συζήτηση γι’ αυτό. Μπορεί να μην το φωνάζουμε αλλά μόνο μία 
πολύ μικρή παράμετρο θα σας αναφέρω ότι δηλ. έχουμε εφιάλτες όταν σκεφτόμαστε 
όλα αυτά τα τεράστια ποσά και είναι εδώ και η δικηγόρος κα Παπαδοπούλου που 
ήταν από χρόνια κάτω από το χαλί, και μόνο για την υπόθεση Υφαντίδη, που μπορεί 
να την ξέρετε επί ημερών σας, για χαρακτηρισμό του οικοπέδου του σε πράσινο 
κ.λ.π. χρωστάμε γύρω στις 900.000 ευρώ. Τα ζητήματα που ταλανίζουν τον δήμο μας 
είναι τεράστια κι έφερα μόνο ένα παράδειγμα. Σας παρουσιάζουμε εδώ μία δουλειά 
650 σελίδων και ουδείς αναμένει και είναι ουτοπία να το πούμε ότι θα υλοποιηθεί όλο 
αυτό το πράγμα αλλά θα είμαστε πολύ ευτυχείς αν υλοποιηθεί ένα στα τρία. 

Παπαστεργίου: Καταρχήν, σε κάποια νούμερα ενδεχόμενα να υπάρχουν και 
κάποια λάθη στην άθροιση ή κάπου αλλού. Στις σελ. 191 και 192 που είπατε, 
πραγματικά αν προσθέσει κανείς το άθροισμα βλέπει ότι είναι λιγότερα από αυτά που 
είναι στο σύνολό τους αλλά αυτό έχει την αιτιολογία και στο ηλεκτρονικό κείμενο 
που σας δώσαμε πρέπει να έχει εκεί ένα αστεράκι που σημαίνει ότι το έργο δεν 
τελειώνει στα τέσσερα χρόνια αλλά πρέπει να συνεχιστεί και παραπέρα. Υπάρχουν 
τέτοια πράγματα που θα φανούν καθαρά. Η ομάδα δούλεψε με μεράκι, με όρεξη και 
υπευθυνότητα για να παρουσιάσει αυτό που παρουσίασε. Πιστεύουμε ότι στο χρόνο, 
στο πλαίσιο που ήμασταν είναι ένα πολύ καλό αποτέλεσμα. Θέλω να πω στον κ. 
Ορφανίδη ότι για την προστασία του περιβάλλοντος υπάρχει στον άξονα 1 
περιβάλλον και ποιότητα ζωής ειδικό μέτρο φυσικοί πόροι και στον γενικό στόχο 
βελτίωση – ενίσχυση και προστασία του πρασίνου τόσο του περιαστικού όσο και του 
πρασίνου της πόλης όπου υπάρχει συγκεκριμένη χρηματοδότηση περίπου 540.000 
ευρώ. Για τους σεισμούς δεν έχει προβλεφθεί εδώ μέσα, είναι μία σωστή παρατήρηση 
την οποία θα λάβουμε υπόψη, υπήρχε ένας προβληματισμός και τους σεισμούς τους 
εντάξαμε στον γενικότερο τίτλο των θεομηνιών που δεν μπορούσαμε να 
προβλέψουμε το κόστος. Όσον αφορά τη διάσπαση της παιδείας και υγείας που 
αναφέρατε, στα τεχνικά δελτία που λέμε εμείς ουσιαστικά προσανατολιζόμαστε και 
βλέπουμε μόνο τις αρμοδιότητες τις οποίες έχει ο δήμος τώρα όπως τη συντήρηση, 
τον προγραμματισμό για νέα κτίρια, την πάλη για μία νέα πανεπιστημιακή σχολή ή 
και περισσότερες καθώς και την υλικοτεχνική υποδομή που θα θέλαμε να υπάρξει. 
Στις παρατηρήσεις του κ. Σακαλή ενδεχόμενα να έχουμε κάνει λάθος στην άθροιση 
και που βέβαια θα διορθώσουμε. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Ορφανίδης: Εγώ έναν λόγο θα πω κι ας παρεξηγηθώ κιόλας. Έχω την 

εντύπωση ότι αυτοί που δούλεψαν είχαν στόχο να προσφέρουν και δεν το αμφισβητεί 
κανείς αλλά το πρόβλημα είναι αυτοί οι στόχοι εάν διαφέρουν εδώ και τόσα χρόνια, 
κι απ’ το master plan το προηγούμενο και των προβλημάτων που καταγράφηκαν γιατί 
εμένα μου το θυμίζει λίγο κι ας μου λέτε εσείς ότι συμφωνώ με τον κ. 
Σκουμπόπουλο, και το πρόβλημα είναι και στην υλοποίηση. Σήμερα ακούγοντας κι 
αυτούς που μίλησαν είπα ότι εγώ δεν έχω θέση εδώ μέσα, δεν γίνεται μόνο να 
οραματιζόμαστε, μας λέτε ρομαντικούς αλλά τελικά εσείς είστε ρομαντικοί εξ 
ανάγκης όμως ενώ εμείς το αισθανόμαστε κιόλας κι αυτή είναι και η διαφορά μας. Να 
πω ένα παράδειγμα που μου ήρθε τώρα στο μυαλό δηλ. λέει για τα σχολεία μας αλλά 



το 90% των σχολείων μας και μην πω και παραπάνω δεν θέλουν διόρθωση όπως λέει 
ο στόχος του επιχειρησιακού αλλά κατεδάφιση όπως το 2ο δημοτικό, το 6ο δημοτικό, 
αυτό στο Ωρολόι και πείτε μου εσείς αν μπορούν αυτά να επιδιορθωθούν. Λέμε για 
όραμα και στόχους και δεν έχουμε ούτε ένα σχολείο σαν στόχο και όραμα, 
καινούργιο και με σύγχρονες συνθήκες. Δεν μπορούμε λέει να προβλέψουμε για τους 
σεισμούς και δεν μπορούμε να κάνουμε αντισεισμική προστασία. Αν είναι δυνατόν. 
Υπάρχουν τόσες χώρες που έχουν ασχοληθεί κι έχουν και την τεχνογνωσία και 
μπορούν να το κάνουν. Λέτε ότι έχετε ένα όραμα, δουλέψατε, είστε υπερήφανοι και 
καλά κάνετε αλλά το πρόβλημά μας είναι πως τα λέτε αλλά δεν τα εννοείτε. 

Γιαννουλάκης: Δεν είχα σκοπό να δευτερομιλήσω κε Πρόεδρε αλλά 
ενοχλούμε όταν ακούω τη λέξη «για πρώτη φορά». Ο κ. Παυλίδης είπε ότι για πρώτη 
φορά γίνεται αυτό. Για πρώτη φορά γίνεται γιατί είναι υποχρεωτικό κε Παυλίδη, 
υποχρεούνται από το νόμο, από τον κώδικα, όλοι οι δήμοι πάνω από 10.000 
κατοίκους να υποβάλουν επιχειρησιακό πρόγραμμα. Για πρώτη φορά εμείς το κάναμε 
πριν τον κώδικα με το master plan. 

Παυλίδης: Δεν θα διαφωνήσουμε σ΄ αυτό. Εννοούσα ότι για πρώτη φορά 
γίνεται επιχειρησιακό και πλέον σταματάει εκείνη η διαδικασία των master plan. 
Αιτιολόγησα πριν κι έγινα σαφής ότι τα master plan ήταν ένα συνοθύλευμα από 
διάφορες προτάσεις φορέων, ατόμων, το έκαναν ιδρύματα που δεν ανήκαν σ΄ αυτήν 
την πόλη και διαμόρφωναν τις προτάσεις χωρίς να είναι ιεραρχημένες ή όχι. Να 
δεχθώ εγώ ότι είναι το 90% εκείνου αλλά αύριο να καθίσουμε και να δούμε από 
εκείνο το master plan πόσα έγιναν και πόσα όχι. Το επιχειρησιακό που ήρθε και κάνει 
ο νομοθέτης προβλέπει το πού βρίσκεται η πόλη σήμερα, τι προβλέπεται να γίνει και 
πώς θα κυνηγηθεί αυτό συγκεκριμένα. Είπα ότι το κάναμε εμείς πρώτη φορά γιατί 
όντως το λέει ο νομοθέτης. Ανέφερα μία συγκεκριμένη κατάσταση. Μέσα έχει 
τεχνικά δελτία, μέσα λέει από πού προβλέπονται οι χρηματοδοτήσεις, μιλάει 
συγκεκριμένα. Πολλές φορές κε Ορφανίδη το αισθάνομαι κι εγώ ότι βρίσκομαι σ΄ 
άλλον πλανήτη, κι εγώ ιδιώτης είμαι, αλλά όταν ακούω την μία μέρα άλλες θέσεις και 
την άλλη άλλες όπως σας άκουσα που αναρωτιόσασταν αν θα πάρουμε από την υγεία 
και τι θα κάνουμε κ.λ.π. αλλά αν θυμάμαι καλά πριν λίγες εβδομάδες εσείς ψηφίσατε 
να γίνει δημοτικό ιατρείο. Αυτό που ακούστηκε για τους δημοτικούς συμβούλους 
εμένα μ’ έθιξε γιατί ξέρω ότι όλοι οι δημοτικοί σύμβουλοι της παράταξης 
εργάστηκαν και τώρα είναι γεμάτοι ευθύνες για να υλοποιήσουν αυτό το έργο. Ίσα-
ίσα δεν βλέπω άτομα που πριν κοπτόντουσαν για άλλα κι αυτή τη στιγμή δεν 
υπάρχουν στην αίθουσα. Κι ένα τελευταίο, εγώ το Καλό Πάσχα το δέχομαι όταν το 
εύχονται αλλά να είναι ειλικρινές και να το νιώθουν. 

Σακαλής: Δεν έχω να πω τίποτα αλλά απλά δεν πήρα απάντηση γιατί δεν 
συμπεριλήφθηκε μέσα ο έξυπνος οικισμός. 

Πρόεδρος: Τριτομιλίες. 
Παυλίδης: Ο έξυπνος οικισμός είναι τώρα να σηκωθεί σε διαβούλευση στην 

Περιφέρεια. Αυτή τη στιγμή ξέρετε ότι έχει εγκριθεί, η Περιφέρεια θα το σηκώσει και 
δεν μπορούμε να το βάλουμε σε δικό μας τεχνικό δελτίο. Να απαντήσω και σ΄ αυτό 
που είπε ο κ. Σακαλής γιατί δώσαμε έξω τον φάκελο αθλητισμού. Εδώ, στο 
επιχειρησιακό, υπάρχει μία συγκεκριμένη εγκύκλιος για το πώς πρέπει να γίνει και τα 
βήματα είναι συγκεκριμένα που κάποιος πρέπει να δουλέψει πάνω σ΄ αυτά ενώ για 
τον φάκελο αθλητισμού ήταν μία πρωτοβουλία κι έπρεπε να υπάρχουν άτομα 
εξειδικευμένα που μπορεί και να μην υπήρχαν. 

Παπαστεργίου: Μόνο μία κουβέντα θέλω να πω και η οποία παρακαλώ να 
προσεχθεί γιατί το επιχειρησιακό πρόγραμμα του δήμου δεν τελειώνει εδώ. Έχουμε 
ακόμη μία δυνατότητα βελτίωσης από το νόμο. Είπα στην αρχή ότι θα συνεχίσουμε 
τη διαβούλευση και τις όποιες παραλείψεις μας, με τη δική σας τη βοήθεια και με τη 



βοήθεια των φορέων της πόλης και των υπηρεσιών, θα προσπαθήσουμε να το 
βελτιώσουμε και να το φέρουμε μέχρι το τέλος του 2008. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με το επιχειρησιακό σχέδιο και τη διαδικασία 
κατάρτισής του; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης 

Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 11-4-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την αριθ. 717/2007 απόφασή του, με την οποία ψηφίσθηκε το σχέδιο στρατηγικού 
σχεδιασμού του Δήμου και των Νομικών Προσώπων του, στο πλαίσιο κατάρτισης 
του επιχειρησιακού του προγράμματος. 
3.- Την αριθ. 1120/11247/3-10-07 απόφαση Δημάρχου Βέροιας (όπως αυτή 
τροποποιήθηκε με την αριθ. 26/427/16-1-2008 όμοια), με την οποία συγκροτήθηκε η 
διεπιστημονική ομάδα έργου για την κατάρτιση του επιχειρησιακού προγράμματος 
του Δήμου και των νομικών του προσώπων. 
4.- Την από 14-4-2008 έκθεση της παραπάνω διεπιστημονικής ομάδας για τις 
διαδικασίες κατάρτισης του επιχειρησιακού προγράμματος. 
5.- Το κατατεθέν σχέδιο Επιχειρησιακού Προγράμματος του Δήμου και των νομικών 
προσώπων του, το οποίο συνέταξε και υπέβαλε στην Δήμαρχο Βέροιας η παραπάνω 
διεπιστημονική ομάδα, σε εφαρμογή του αριθ. 185/2007 Π.Δ., αφού εισήγαγε προς 
συζήτηση στις υπηρεσίες του Δήμου και των νομικών του προσώπων το αρχικό 
κείμενο με την υφιστάμενη κατάσταση του Δήμου και των υπηρεσιών του και την 
αξιολόγησή της και αφού έλαβε υπόψη της τις γραπτές εισηγήσεις των Δ/νσεων των 
υπηρεσιών του Δήμου και των νομικών του προσώπων. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις των άρθρων 203 έως 207 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.), καθώς και τις 
αριθ. 18183/2-4-2007 και 45038/8-8-07 (ΦΕΚ 1613/Β΄) αποφάσεις Υπουργού 
ΕΣ.Δ.Δ.Α. 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Α) Εγκρίνει την από 14-4-2008 έκθεση της διεπιστημονικής ομάδας έργου για 
τη διαδικασία κατάρτισης του Επιχειρησιακού Προγράμματος του Δήμου και των 
Νομικών Προσώπων του για τη δημοτική περίοδο 2007-2010, που συνοδεύει την 
απόφαση αυτή. 

Β) Ψηφίζει το Επιχειρησιακό Πρόγραμμα του Δήμου Βέροιας και των 
Νομικών Προσώπων του, όπως αυτό συντάχθηκε από την παραπάνω διεπιστημονική 
ομάδα του Δήμου Βέροιας,  που συνοδεύει την απόφαση αυτή σε έντυπη και 
ηλεκτρονική μορφή. 
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  228 / 2008 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Ι. Ακριβόπουλος 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Σακαλής 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Μ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Η. Σοφιανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  23-5-2008 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


